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ACTA DE LA TAULA SECTORIAL DE TRANSICIÓ 
ECOLÒGICA 
Sessió ordinària 
 

Número de la sessió: 2024/02 

Data: 07 de març de 2024 

Hora: De 19:00 hores a 20:00 hores 

Lloc: Ca n’Arús 

 

Assistents: 

- Felipe Campos, president de la Taula 

- Blanca Atienza, secretària de la Taula 

- Eduard Campos 

- Eduardo Molist Fondevilla 

- Francisco Javier Villaescusa Caballero 

- Ivan Carod Muñoz, Associació professional d’empresaris instal·ladors- 

APEI 

- Jordi Piera Cascales, representant UGT-L’H 

- Òscar Torres i Cals 

- Pilar Cánovas Romo 

- Toni Albadalejo González 

- Víctor Ventura 

 

No assisteixen: 

- Alejandro Caamaño López 

- Alejandro Moreno Oliva, representant Espíritu de Santa Cruz de la Sierra 

- Anabel Cruz Nuñez, representant Ajuntament de l’Hospitalet Oficina del 

Pla Integral de Regeneració Urbana Les Planes-Blocs Florida 

- Arantxa Lozano Fernandez, representant Associació Educativa Itaca 

- Carlos Juan Hernández 

- Cristian Molina i Navarro 

- Daniel Garcia Estévez 
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- David Contreras Baena 

- Francesc Xavier Martí Barecha 

- Javier Álvarez García 

- José Manuel González Piedras, representant Club ciclista barri Sanfeliu 

- Juan Luis Hidalgo Contreras 

- Julia Paula Portal Fernández, representant Associació de veïns i veïnes 

La Florida 

- Lèlia Becana Velasco, representant Associació de veïns i veïnes de La 

Florida 

- Leyre Aguilar Bertran 

- María Luisa Bergantiños García 

- Martha Cedeño-Pérez 

- Miriam Arenas 

- Patricia Gómez Viñas 

- Raúl Rodríguez Díaz, representant L’Henbici 

- Roberto Villafáfila Robles 

- Santiago González Piñeiro 

- Sonia Planas Gimeno 

- Sylvia Calvo Fernández, representant PIMEC Hospitalet 

- Victor Pijoan Perdiguer 

- Yolanda Riera Fernández, representant Oficina del Pla Integral de 

Regeneració Urbana Les Planes-Blocs Florida 

- Víctor Ventura 

 

Assistència tècnica: 

- Antonia Martínez, Tècnica Municipal de Medi Ambient 

- Obdulia Domínguez, assistència tècnica de l'empresa EDAS 

 

Convidats: 

Constatada l’existència del quòrum previst al Règim de funcionament de les 

taules sectorials, obre la sessió el Sr. Felipe Campos Rubio, que dona la 

benvinguda als assistents i s’entra en l’examen i debat dels assumptes 

relacionats a l’Ordre del Dia. 
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Benvinguda 

El Sr. Felipe Campos Rubio dona la benvinguda als assistents i transmet el seu 

agraïment a totes les persones per la seva implicació i participació en la Taula 

Sectorial. S’excusa per no poder estar de forma presencial. L’objectiu d’aquesta 

sessió és construir, reflexionar i crear el pla de treball, el qual s'eleva al Consell 

de Ciutat, tenint en compte que estem en una situació d’emergència climàtica,. 

S’exposa que les propostes s’enviaran en un formulari per la seva priorització i 

que està previst realitzar dues sessions més abans de l’estiu, una a l’abril i una 

altra al juny.  

 

1. Aprovació de l’acta anterior 

La Sra. Blanca Atienza, exposa que en la propera sessió s’aprovaran dues actes, 

l’acta de la primera sessió i l’actual.  

 

2. Introducció dels àmbits temàtics per la dinamització de les 

propostes del pla 

El Sr. Felipe Campos Rubio posa en relleu algunes qüestions a tenir en compte 

a l’hora d’elaborar les propostes: 

- la situació de sequera extrema, que afecta a molts municipis, pel que s’ha  

entrat en emergència des del febrer. En què els embassaments de les 

conques del Ter, Llobregat estan per sota del 16%. Cal conèixer quines 

accions s’estan desenvolupant. I cal reflexionar, proposar i aportar a 

l’Ajuntament temes que  preocupen.   

- Un altre tema rellevant a treballar i aportar és la gestió de residus.  

Es considera que són dos temes sobre els quals es poden treballar diferents 

accions i en la propera sessió començar a desenvolupar el Pla de Treball.  

 

La Sra. Blanca Atienza posa en antecedents sobre les sessions que es van 

realitzar a Bellvitge per elaborar el Pla d’Acció per l’Emergència Climàtica. 

Aquest va ser un a tema que es va treballar a la Taula de l’any anterior. Es va 

aprovar el Pla d’adaptació al canvi climàtic i el Pla de Transició Energètica. Es 

considera que la Taula és on s’ha de reflexionar i rendir comptes d’aquests dos 

plans, ja què són accions treballades a la Taula.  
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Un participant demana quines van ser les conclusions del que es van treballar 

en el mandat anterior i què es va elevar al Consell de Ciutat, per no fer les 

mateixes propostes. La Sra. Blanca Atienza respon que van haver tres temes 

fonamentals, com que no estan disponibles en aquest moment es planteja que 

es faci un resum per la propera sessió. Es comenta que es va fer una excursió 

al riu, amb unes conclusions. Es va fer una sessió sobre energia a Torre Bardina, 

on van haver tres ponents i es van extreure unes conclusions. De la declaració 

d’emergència climàtica es va aprofundir sobre els diferents punts sobre els quals 

s’articula, per disposar d’un Pla d’Emergència climàtica que no es va acabar de 

definir. Es demana si es poden recuperar aquestes qüestions i la Sra. Blanca 

Atienza respon que es poden recuperar en funció de si estan o no acabades, 

però no es limitaria.  

Un participant pregunta per les propostes que es van fer per l’agenda urbana, i 

que van sortir en altres taules. La Sra. Blanca Atienza respon que les propostes 

de l’agenda urbana i agenda 2030 són temes molt relacionats i transversals al 

que s’està treballant. En la Taula es poden treballar algunes qüestions, malgrat 

no podrà ser tota l’Agenda 2030. S’enviarà el resum del document final de les 

sessions que es van fer a totes les taules.   

 

3. Dinamització de les propostes del Pla de Treball de la Taula 

La Sra. Obdulia Domínguez presenta la dinàmica per la definició de propostes a 

incloure en el Pla de Treball. La dinàmica té com a objectiu que els membres de 

la Taula presentin temes que voldrien treballar, els quals seran prioritzats a 

posteriori. S’explica com es realitzarà la priorització, a partir d’un formulari que 

s’elaborarà online i s’enviarà l’enllaç a tots els membres de la Taula perquè 

prioritzin aquelles propostes que considerin més adients. Tindran un mes 

aproximadament per votar les propostes. El formulari es tancarà uns dies abans 

per poder elaborar els resultats i fer una proposta de calendarització. En el 

formulari s’especificarà quan es tancarà el període de priorització de propostes. 

D’aquesta forma en la propera sessió ja es podrà començar a treballar.  

Un participant pregunta quin ha de ser el nivell de concreció de les propostes. La 

Sra. Obdulia Domínguez respon que s’ha d'intentar concretar perquè així és més 

fàcil d’aterrar-les i treballar-les.  

Un participant pregunta quantes propostes es poden fer. La Sra. Obdulia 

Domínguez respon que entre 2 o 3, perquè es millor que estiguin ben 

reflexionades i treballades, que no que s’hi hagi moltes.   

Es procedeix a treballar en grups i posterior a fer la posada en comú. Les 

propostes sorgides són: 
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Títol Descripció/Motivació 

Gestió de l’aigua 
● Fonts públiques de beure que serveixin només per 

aquesta tasca 

● Reutilitzar l’aigua 

● Us sostenible i ecològic de l’aigua 

● Possibles tractaments de l’aigua, aigües saludables, 

del subsol per fer-les potables 

● Potenciació del rebut de l’aigua per evitar 

l’especulació. Municipalització de l’aigua 

Aprofitament de 

l’aigua 

● Acabar amb les fuites d’aigua a la xarxa general 

● Aprofitament de les aigües grises. Modificació del pla 

de clavegueram per fer obligatori l’urbanització de 

xarxa diferenciada per aigües grises, negres i pluvials 

en noves edificacions i/ o en reformes 

● Pla de rehabilitació en edificis existents per fer 

aquestes adaptacions 

Remunicipalitzar 

l’aigua 

● Gestió i titularitat municipal del cicle integral de l’aigua 

● Revisió d’infraestructures per assegurar l’eficàcia i 

qualitat, canalització i subministrament. 

● Ús de l’aigua freàtica per usos no públics 

Cobertes i zones 

verdes horitzontals i 

verticals 

● Hotels d’insectes estratègics a la ciutat 

● Modificació de les ordenances del PGM per garantir 

cobertes verdes i també façanes verdes i propiciar un 

índex de retorn ambiental a l’IDEUU. 

● Naturalització de carrers i menys CO2 en la 

construcció 

● Crear noves façanes verdes i jardins verticals 

d’iniciativa municipal i acompanyar i assessorar 

iniciatives privades en edificis existents 

● Crear nous espais verds en tots els barris, molt 

prioritàriament en els més densos. 

● Naturalització dels patis a les escoles més ràpid. 

Parcs i Jardins 
● Revisió i adaptació de tots els parcs i jardins de 

l’Hospitalet perquè tinguin arbres i plantes locals de 

poc manteniment i consum. 

● Ampliació de parcs i zones verdes 

Refugi climàtic 
● Creació de refugis climàtics en l’Hospitalet, 

especialment a les zones escolars. 

● Reforçar l’aprofitament energètic, com panells solars 
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Residus 
● Augmentar el percentatge de reciclatge. Treure 

contenidors grisos i potenciar els de reciclatge, 

fomentar el reciclatge bonificat (fer prova pilot en 

algun barri amb targeta), donar premi ja sigui amb 

taxes... 

● Circuit diferenciat de recollida de residus a comerços 

● Disminuir la generació de residus. Fomentar el 

compliment de la llei de residus estatal. Fer 

campanyes de conscienciació. 

● Reciclatge d’oli. Més informació, més visibilitat i estudi 

d’incentius. 

Energia 
● Promoure una comercialitzadora pública d’electricitat 

● Tots els edificis municipals tinguin panells solars 

fotovoltaics. 

● Promoure cobertes solars per als espais públics on 

falti ombra. 

 

La Sra. Blanca Atienza resumeix que han sortit 3 grans àmbits: energia, residus 

i gestió de l’aigua, ja que les qüestions relatives a les cobertes vegetals són un 

resultat de la sequera que estem vivint. Es comenta que la sequera és una 

situació actual que no se sap com evolucionarà, que va començar al 2007 i que 

si haguessin realitzat les mesures que estaven previstes la situació actual, potser 

no seria tan greu. Un participant comenta que cal diferenciar què depèn de 

l’ajuntament i què de l’ACA, en aquest sentit es matisa que qui decideix posar la 

taxa de residus en el rebut de l’aigua no és l’Ajuntament. Per tant, hi ha mesures 

de ràpida execució.  

Un participant pregunta sobre algunes qüestions de la nova contracta de residus. 

La Sra. Blanca Atienza comenta que no pot explicar perquè la licitació està 

pendent de sortir, i que en el moment adequat se’n parlarà. Els plecs de 

condicions ja estan fets i per sortir.  

S’aclareix que les propostes que apareixeran en el formulari són les sorgides en 

el dia d’avui, s’enviarà a totes les persones inscrites perquè puguin votar però, 

no es recolliran més propostes. 

S’acorda que: 

- Es lliuraran l’acta anterior per poder-la aprovar 

- El resum de la sessió de l’agenda urbana 

- El resum de la Taula de l’any passat 

- L'enllaç del formulari per prioritzar 

- Es realitzarà la següent sessió el dimecres 17 d'abril a les 18:30h 

- Es farà proposta de treball i calendari. 
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I no havent-hi més assumptes de què tractar, el President aixeca la sessió 
essent les 20:15 hores del dia 07 de març de dos mil vint-i-quatre de tot 
el qual com a Secretària en dono fe. 
 

 


